
 zسوژه

انعکاس اخبار ورزش ایران
5 منهای فوتبال

وحید مرادی:

هیچ اختلافی بین وزارت ورزش و فدراسیون والیبال نیست

نایــب رئیس فدراســیون والیبال درباره برگزاری مجمع فوق العــاده و واکنش وزارت 
ورزش و شبهاتی که به وجود آمده است، گفت: هیچ اختلاف و تناقضی بین وزارت 
ورزش و فدراســیون والیبــال وجــود نــدارد. در چند روز گذشــته که جلســه مشــترک 
رؤسای فدراسیون های ورزشی برگزار شد، رئیس فدراسیون والیبال این نکته را به 
وزیر ورزش و جوانان و آقای پولادگر یادآوری کرد که دوره چهارســاله مدیریت او ۲۹ 
آبان به پایان می رسد و برای نحوه ادامه فعالیت فدراسیون باید تعیین تکلیف شود.

صادق گودرزی:

سخت ترین حریف یزدانی، تیلور است

قهرمان کشــتی جهان در مورد وضعیت حســن یزدانی گفت: به هر حال کتف 
آســیب دیده باید درمان شــود و دوره نقاهت را پشــت ســر بگذارد. باید ببینیم 
پس از پایان دوره نقاهت، یزدانی با چه شرایطی به میدان برمی گردد، به نظرم 
کشــتی حســن یزدانــی با دنیا اختــلاف زیــادی دارد و او می تواند بــا تمرین چند 
ماهــه بــه میدان برگردد. ســخت ترین حریف او دیوید تیلور آمریکایی اســت و 

بــا چند مــاه تمرین می تواند از پس مابقــی حریفان برآید.

علی ارسلان:

عفونت بدنم را ضعیف کرد

دارنده دو نشــان طلا و برنز کشــتی فرنگی جهان گفت: بعد از مســابقات اروپایی تا 
حدودی فشــار روی من بود، اما فقط به مســابقات جهانی فکر کردم. کســانی که از 
نزدیک با من در ارتباط بودند، این را می دانســتند که شــرایطم چقدر بهتر از ســال 
گذشته است. بدنم تا اردوی ترکیه خیلی خوب بود، اما در اردویی که همراه با تیم 
ملی صربســتان در مجارســتان داشــتیم، عفونی شــد. هرگز آدمی نیستم که بهانه 
بیاورم، اما این واقعاً اتفاقی بود که از دست من خارج بود. عفونت بدنم را ضعیف کرد. 

برنامه ریزی جدید فدراسیون بسکتبال برای سرمربی 
تیم ملی بانوان

کاپوچیانی قراردادش را 
تمدید می کند؟

محمودپور: اگر مکانیکی می کردم 
حداقل یک مغازه داشتم

پشیمان نیستم

شاید تنها مشکل سرمربی 
زنان ایران این است که 

او برای تقویت و بازدهی 
کارش باید کادری همسو با 
تفکراتش را به ایران بیاورد 

چرا که در طول مسابقات 
دویژن B آسیا مشخص بود 

کادر ایرانی نتوانستند او 
را در بخش فنی همراهی 

کنند

النــی کاپوچیانــی، ســرمربی تیم ملی بســکتبال زنان 
ایران نیمه آذرماه به تهران می آید تا پای میز مذاکره 
با مسئولین فدراسیون بنشیند. هر چند قرارداد این 
مربی شــهریورماه به پایان رســید ولی به دلیل نتایج 
قابــل قبولــش در رقابت هــای دویــژن B کاپ آســیا و 
صعــود بــه فینــال بازی هــا عاملــی شــد تا فدراســیون 
جــواد داوری بــه دنبــال ایــن باشــد تــا ضمــن تمدیــد 
قــرارداد، مســئولیت های جدیــدی بــه او در بخــش 

رده  هــای پایــه بدهد.
فتانــه ملــک نایــب رئیــس فدراســیون بســکتبال در 
امــور بانــوان نیــز معتقــد اســت: »از کار ایــن مربــی 
راضــی هســتیم ولــی بــا توجــه بــه مشــغله ای کــه در 
یونــان دارد و هدایــت تیم قهرمــان پاناتینایکوس در 
زمــره کارهای اوســت، بعد از اتمــام بازی های ملی به 
کشــورش بازگشــت. بایــد ببینیــم او می توانــد زمــان 
بیشــتری در ایــران بمانــد چرا که جــواد داوری رئیس 
فدراســیون بــه دنبــال این اســت که مســئولیت های 
جدیــدی بــه النــی بدهــد. باید بیایــد مذاکــره کنیم و 
برنامه جدیدی برای او تعریف کنیم و ســپس ببینیم 

موافقــت می کنــد یــا خیر؟«
او در ادامــه تأکیــد می کنــد: »ایــن مربــی بایــد در 
ســوپرلیگ بانــوان حضــور پیــدا کنــد. عملکــرد آنها را 
در لیــگ ببینــد و بتوانــد اردوهــای مقطعــی تشــکیل 
دهــد تــا تیمــی همیشــه آمــاده در اختیــارش باشــد. 
بانــوان بــا آمــدن او در مســیر خوبــی افتاده انــد و 
می تواننــد در آینــده نــه چنــدان دور روزهــای خوبــی 
را در بســکتبال رقــم بزننــد. ضمــن اینکــه بازیکنــان 
تیــم ملــی توانســتند در ایــن مســابقات انگیــزه ای 
 دوچنــدان پیــدا کننــد و از لحــاظ روحــی تقویــت 

شوند.«
بــا تمــام ایــن گفته هــای نایــب رئیــس فدراســیون 
بســکتبال بــه نظــر می آیــد همگــی از ایــن ســرمربی 
یونانــی راضــی هســتند و اولیــن حضــور ســرمربی 
رجــی در همــه زمینه هــا بــرای فدراســیون  خا
موفقیت آمیز بوده است. البته خود النی کاپوچیانی 
هــم در مصاحبــه ای کــه بــا یکــی از روزنامه هــای 

یونانــی کــرده بــود بــه ایــن مســأله اذعــان داشــته که 
ایرانی هــا توانایی هــای زیــادی دارنــد کــه تنهــا بایــد 
 خــود را جــدی بگیرنــد و بتواننــد خــود را در آن رشــد 

دهند.
شــاید تنهــا مشــکل ســرمربی زنــان ایران این اســت 
کــه او بــرای تقویــت و بازدهــی کارش بایــد کادری 
همســو بــا تفکراتــش را بــه ایــران بیــاورد چــرا کــه در 
طــول مســابقات دویژن B آســیا مشــخص بــود کادر 
ایرانی نتوانســتند او را در بخش فنی همراهی کنند. 
تصمیم هایــی کــه شــاید اگــر کادری قوی تــر در کنــار 
او بــود، فینــال را هــم بــه نفــع ایــن مربــی بــه اتمــام 
می رساند. البته این سرمربی شایسته، کمک مربی 
خــود را بــه لطــف بعضــی دوســتان بــه همراه نبــرد تا 
تنهــا فــردی که کار در خــارج از ایران و دانشــگاه های 
آمریکایــی را تجربــه کرده بود و حتی مدتی ســرمربی 
تیــم ملــی ایــران بــود، در کنــارش نداشــته باشــد. 
فردی که 14 ســال در بســکتبال ایران بوده و از چند 
و چــون بازیکنــان ایرانــی بــا خبــر بود  و می توانســت 
بهتریــن یــار او در مســابقات ملــی باشــد را بــه دلیــل 

حــب و بغــض نبــرد.
حــالا بایــد دیــد برنامــه کاری النــی کاپوچیانــی و 
فدراســیون بــه کجــا می رســد و آیــا بــاز هــم می تــوان 
تیــم ملــی زنــان را همچــون روزهای درخشــان تایلند 

مشــاهده کــرد؟!

پریسا غفاری
  روزنامه نگار

 zگزارش

 چراغ سبز کرامنیک 
به شطرنج ایران

د  منیــک، اســتا ولادیمیــر کرا
بــزرگ شــطرنج اهــل روســیه و 
قهرمــان ســابق شــطرنج جهــان 
از ســال 2000 تــا ســال 2007 
جدی تریــن گزینــه بــرای هدایت 
تیــم ملــی ایــران اســت کــه بــه 
زودی تکلیــف وی مشــخص 
خواهــد شــد. بالاتریــن ریتینــگ 
او 2817/5 در مــارس 2013 بوده 
کــه او را به ششــمین شــطرنج باز 
 برتــر تاریــخ از ایــن لحــاظ بــدل 

کرده. 
حالا شــهرام عظیمی، سرپرست 
عــام  ا ســیون شــطرنج   فدرا
کــرد کــه کرامنیــک بــه پیشــنهاد 
فدراســیون ایــران جــواب مثبــت 

داده اســت.
او در خصــوص جــذب این مربی 
می گویــد: »بازیکنان ما به لحاظ 
فنــی جــزو بهترین هــای جهــان 
هســتند و مربیــان خارجــی کــه 
بتواننــد بــه تیــم مــا کمــک کنند، 
بــه انــدازه انگشــتان دســت هــم 
نیســتند . ولــی بــا خیلــی از آنهــا 

مذاکــره داشــتیم. 
قطعــاً هیچ کــدام بــرای 2023 به 
مــا وقــت ندادنــد و بــرای ســال 
2024 بایــد اقــدام کنیــم. البتــه 
اگــر اتفــاق خاصــی نیفتــد آقــای 
کرامنیک برای ســال 2024 چراغ 
ســبزی به ما نشان داده اما هنوز 
زمانــی را اعــام نکــرده و در حــال 
بررســی اســت. بایــد زمان هــای 
خالــی را اعــام کنــد تــا بــا او بــه 

توافــق برســیم.«
شــطرنج یکی از فدراسیون هایی 
اســت کــه بــا سرپرســت اداره 
مــی شــود و طبــق گفتــه هــای 
یــر  ز و شــمی   ها ث  مــر کیو
ورزش بــزودی انتخابــات ایــن 
فدراســیون ها برگــزار مــی شــود. 
عظیمــی در ایــن بــاره هــم بیــان 
مــی کنــد: »مجمــع عمومــی دو 
ســالی بــود کــه برگــزار نشــده 
بــود. مجمــع عمومــی و تصویــب 
ن ها  کمیســیو و  مــه  نا ییــن  آ
ری مجمــع  برگــزا پیش شــرط 
یــن  ا کــه  ســت  ا تــی  با نتخا ا
شــرایط فراهــم شــد. امیدواریــم 
بــات کمیســیون ها هــم  نتخا ا
برگــزار شــود تــا بــرای برگــزاری 
مــاده  بــات فدراســیون آ نتخا  ا

شویم.«
او که از 23 خرداد به  فدراسیون 
شــطرنج  آمــده اســت بــا نزدیــک 
شــدن بــه پایــان دوره ۶ ماهــه 
یــن  ا  : گفــت ش  پرســتی ا سر
دســت مــن نیســت. مــن ســرباز 
ایــن مملکــت و نظــام هســتم و 
هــر جــا بــه مــن بگوینــد خدمــت 
می کنم. دوره تمام شــود بگویند 
برگــرد برمی گــردم، بگوینــد بمان 

می مانــم. «
سرپرســت فدراســیون شــطرنج 
در ادامه به مسابقات پیش روی 
تیم های ملی اشاره می کند: »در 
مــاه آینــده مســابقات رده هــای 
ســنی قهرمانــی آســیا امــارات را 
داریــم. روســیه اولیــن ســالی 
اســت کــه در ایــن مســابقات 
شــرکت می کنــد و شــرایط مثــل 
دوره قبــل نیســت امــا مــا هــم 
تیــم آمــاده و ششــدانگی را اعزام 

» می کنیــم.
در ایــن فدراســیون سرپرســت 
دبیــری هــم بازنشســته اســت 
کــه شــهرام عظیمــی در ایــن باره 
مــی گویــد: »ایــن اتفــاق تــازه ای 
نیســت. او 10 یــا 15 ســال اســت 
کــه بازنشســته شــده و دبیــری او 
هــم قبل از سرپرســتی من اتفاق 
افتــاده اســت. چیــز جدیــدی 
نــی  نیســت. در آیین نامــه زما
برای سرپرست دبیری مشخص 

نشــده اســت.«

پنجشنبه   25 آبان 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7448  

 
یــب  نا ر  پــو د محمو میرحســین  ا
ئینــگ  و ر ت  بقا مســا ن  مــا قهر
یونیورســیاد دانشــجویان جهــان 
شاید دیگر قایقش را به آب نیندازد. 
15 مــرداد بــود کــه در مســابقات 
یونیورســیاد مدال نقره گرفت و حالا 
3 مــاه بعــد از ایــن اتفاق، مشــکات 
مالــی امانــش را بریــده تــا جایــی کــه 
حــالا قیــد تیــم ملــی را زده اســت.

بــه گفته خــودش بعد از خداحافظی 
از تیــم ملــی، علیرضــا ســهرابیان 
رئیــس فدراســیون بــا وزیــر ورزش 
تمــاس گرفته اســت. او حــالا منتظر 
اســت قــول مســئولان عملی شــود، 
بهمــن نصیــری،  ز  ا بعــد  وگرنــه 
محمودپــور دومیــن روئینگ بــازی 
می شــود کــه قیــد تیم ملــی روئینگ 

را می زنــد.
 بعد از خداحافظی ات واکنش 

فدراسیون چه بود؟
بعد از این داســتان ســهرابیان با من 
تمــاس گرفــت و گفــت چرا مــن را در 
جریــان نگذاشــته بــودی کــه دنبــال 
کار هســتی و دستفروشــی می کنــی. 
مــن هــم بــه او گفتــم کــه شــرایط 
اســتخدام ندارم اما او گفت شــرایط 
تو باتوجه اینکه به مدال یونیورسیاد 
کســب کــردی فــرق می کنــد. فعــاً 
دستفروشی نکن. من با وزیر تماس 
گرفتــم و او قــول اســتخدام داده 

اســت.
 فکر می کنی مشکل کجاست؟

 مــا ورزشــکارانی داریم که در رشــته 
خــود نخبــه هســتند امــا در جایــگاه 
واقعــی خــود قــرار ندارنــد. امیــدوارم 
ایــن شــرایط حداقــل بــرای نســل 
بعدی درســت شــود تــا ارزش واقعی 

نخبــگان حفــظ شــود.
 به تیم ملی برنمی گردی؟

اردوی تیــم ملــی بعــد از بازی هــای 
آســیایی هنــوز برگــزار نشــده اســت. 
من هم منتظر هســتم ببینم شرایط 
چطــور پیــش مــی رود تــا اگــر قول ها 

عملــی شــد به تیــم ملــی برگردم.
 پشیمان نیستی از اینکه به 

سمت ورزش قهرمانی آمدی؟
من قایقرانی را با عشق شروع کردم. 
اولیــن بــار ســال 2015 بــه مســابقات 
قهرمانی آســیای جوانان اعزام شدم. 
در آن مســابقات ششــم شــدم امــا 
وقتــی بــه تهــران برگشــتیم و حــس و 
حــال دوســتم را که مــدال گرفته بود 
دیــدم، اولیــن بار آنجــا متوجه دنیای 

شــیرین قهرمانی شــدم.
همه چیز برای من با عشــق به مدال 
شــروع شــد. بچــه بودیــم و تیــم ملی 
برایمــان از دور قشــنگ بــود، کم کــم 
بزرگ شدیم و فهمیدیم که تیم ملی 

فقط اســمش قشــنگ است.
مــا بــا تمامــی مصدومیت هــا و  ا
ســختی های قهرمانــی بــاز هــم از 
این مســیر پشــیمان نیستم هرچند 
اگــر مکانیکــی را ادامــه مــی دادم 
الان اســتاد بــودم و حداقــل یــک 
مغازه داشــتم. پشــیمان نیســتم اما 
دوســت داشــتم در جایــگاه اصلــی 

خــودم باشــم.
 چیزی به مسابقات انتخابی 
المپیک هم نمانده است. 

به نظر می رسد برای گرفتن 
سهمیه شانس داری. در چنین 
شرایطی حاضری قید حضور در 

المپیک را بزنی؟
5-4 ماهــی تــا مســابقات انتخابــی 
المپیــک زمــان داریــم. آرزوی هــر 
قایقرانــی اســت که در المپیــک پارو 
بزند، من هم از این قاعده مســتثنی 

نیســتم.
ایــن دوره هــم بــا توجــه بــه اینکــه 
پاروزنــان چیــن و ژاپن در مســابقات 
ر  د نــد،  گرفته ا ســهمیه  نــی  جها
مســابقات آســیایی دیگــر حضــور 
ندارنــد و همیــن هــم کار مــن را 

راحت تــر می کنــد.
همــه چیــز بــه قولــی کــه بــه مــن 
داده انــد برمی گــردد، اگــر شــرایط 
اوکــی شــود برای کســب ســهمیه به 
اردوهــا برمی گــردم امــا در صورتــی 
کــه مســئولان فدراســیون پــای 
قول شــان نمانند دیگر در مسابقات 
بین المللی شــرکت نمی کنــم و فقط 
در مســابقات داخلــی پــارو می زنــم.

با تمامی 
مصدومیت ها 
و سختی های 

قهرمانی باز هم از 
این مسیر پشیمان 

نیستم هرچند 
اگر مکانیکی را 
ادامه می دادم 

الان استاد بودم و 
حداقل یک مغازه 
داشتم. پشیمان 

نیستم اما دوست 
داشتم در جایگاه 

اصلی خودم 
باشم

فائزه زمانی
  روزنامه نگار
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